
 
Verslag Nationale Algemene Vergadering 
KBDB van 21 februari 2025 
door Martens Martin op 22/02/2025 
, gerelateerde liefhebbers:KBDB 
 

Op vrijdag 21 februari hield de KBDB in het bondsgebouw te Halle de eerste Nationale 
Algemene Vergadering van 2025. De voornaamste nieuwtjes en beslissingen kan u hier 
inkijken. 
 

Buitengewone Nationale Algemene Vergadering 2025 

De vergadering ging iets na 10 uur van start met de het eerste punt op de agenda benoemingen en 
ontslagen. Normaal gezien een formaliteit. Al draaide het dit keer anders uit.  
Het eerste agendapunt was de benoeming van de heer Rudi Joosens als nationaal mandataris ingevolge 
het overlijden van de heer Albert Wees. De heer Eddy Claeskens vroeg meteen om deze benoeming uit 
te stellen, aangezien er nog een klacht zou lopende zijn van de heer Joossens tegen een collega-
mandataris van zijn PE de heer Danny Dardenne. Wat volgens Rudi Joossens niet klopt, hij diende wel 
een klacht in tegen een welbepaalde bank (en gaf de details), niet tegen een persoon/mandataris van 
de KBDB. Nationaal voorzitter Pascal Bodengien vroeg de pers om dit enkel te vermelden en niet dieper 
in te gaan of details te geven over het debat dat werd gevoerd, omdat dit alles behalve reclame is voor 
onze sport. Bij deze... beantwoorden we aan de oproep van de voorzitter. Er kwam een geheime stemming 
over de benoeming van de heer Joossens. De benoeming werd met 4 'ja'-stemmen 'voor' en 14 'nee'-
stemmen uitgesteld naar een volgende NAV, tot de klacht is uitgeklaard en/of afgehandeld. 
Logischerwijs werd ook herverdeling van de functies binnen de schoot van de bestuursraad van de PE 
Vlaams-Brabant uitgesteld. 

De benoemingen en verschuivingen in de verdeling van de mandaten in de provincie Limburg werden 
wel unaniem goedgekeurd.  

Het schrijven van de SPE's Luik-Namen-Luxemburg en Henegouwen-Waals-Brabant betreffende het 
neerleggen van een uittreksel uit het strafregister met de kandidaatstelling voor de KBDB-verkiezingen 
werd niet weerhouden. De vraag valt enigszins te kaderen, omdat er nu niet echt zicht is wie achter een 
kandidatuur schuilgaat, en mogelijk mee het beleid gaat in handen nemen of bepalen de komende 6 
jaar. Dit ter bescherming bij de uitoefening van (een) bepaalde functie(s). Het zou het imago van de KBDB 
(kunnen) schaden mocht daar iemand tussen zitten met een strafblad. Het reglement voor de 
verkiezingen werd op de NAV van oktober goedgekeurd, het indienen van de kandidaturen liep tot 14 
februari... het is onmogelijk om achteraf nog de spelregels te veranderen of bijkomende eisen te stellen, 
mede door de vrees voor rechtszaken die dit dan mogelijks kan opleveren. 

Leeftijd voor kandidaatstelling. De vraag was gesteld door bepaalde mandatarissen die de leeftijd om 
te kandideren hadden overschreden, om de stelling dat de leeftijd van 'jonger dan 71 jaar' om kandidaat 
te zijn voor de verkiezing aan te passen (lees: te schrappen uit de statuten), omdat dit discriminerend 
zou zijn, en in strijd met de Europese wetgeving. Jurist Dominique Charlier nam het woord, en 
verduidelijkte dit standpunt. Hij had info ingewonnen bij specialisten/juristen omtrent deze materie. 
Reeds 2 jaar terug was deze leeftijdsgrens nog goedgekeurd bij de wijziging van de statuten na 



raadpleging van deze specialisten/juristen. Het is volkomen legaal om een leeftijdsgrens in te voeren 
voor kandidaten. Bij het Europees Gerechtshof mag een rechter ook niet ouder zijn dan 70, waarom zou 
dit dan niet kunnen binnen de KBDB voor wat betreft mandatarissen. Mensen moeten ook fysiek en 
mentaal in orde zijn om bepaalde functies uit te (kunnen) oefenen. Het is dus objectief bekeken 
toegelaten om ergens een leeftijdsgrens in acht te nemen... dat is ook zo bij de Belgische Voetbalbond 
(KBVB) en Wielerbond (KBWB). Vandaar het positief advies dat de specialisten/juristen gaven om ook bij 
de KBDB een leeftijdsgrens in te voeren. Ook hier de opmerking: de spelregels (nog) veranderen na de 
periode tot indiening van de kandidaturen, nadat deze werden goedgekeurd op de NAV van oktober, zou 
tot veel beroepsprocedures bij de rechtbank kunnen leiden. Aan de ene kant... omdat de regels om te 
kandideren achteraf nog werden aangepast, en van de andere kant... omdat bepaalde personen naar de 
rechtbank zouden kunnen stappen omdat zijn geen eerlijke kans hadden om zich kandidaat te stellen 
(omdat zijn volgens de regels niet in aanmerking kwamen).  
Nationaal voorzitter Pascal Bodengien las daarop de statuten omtrent kandidaat-mandatarissen over 
dit punt nog even voor... alsook over de functies waarvoor de leeftijdsgrens niet geldt. Dit wijzigen kan 
trouwens alleen door de NAV en dat met een 2/3 meerderheid. Waarop de voorzitter de vraag stelt: is er 
nog iemand tegen, om de leeftijdsgrens van 71 te behouden? Er was unanimiteit om dit te behouden.  

Aansluitend werden de rest van de voorstellen tot wijziging van de KBDB-statuten behandeld - vooral in 
het kader van de verkiezingen, en de gewijzigde data van de indiensttreding van de nieuwe 
bestuursploeg straks - goedgekeurd... behalve het voorstel om de periode voor kandidaatstelling voor 
de verkiezingen te verschuiven tot de eerste vrijdag van maart, oorspronkelijk voorzien voor de 
kandidaten van 71 jaar of ouder nog de kans te geven, indien dit punt zou aangenomen geweest zijn... 
wat dus niet het geval was. De datum van 14 februari (tweede vrijdag van februari) bleef dus 
gehandhaafd.  

Eerste Statutaire Algemene Vergadering 2025 

Na een korte pauze werd gestart met het 2e luik van deze NAV, met vooreerst de goedkeuring van de 
notulen van de NAV van 23 oktober 2024. Oost-Vlaams mandataris Luk De Backer wou hier nog even 
interveniëren, op de uitspraak van voorzitter P.Bodengien op de NAV van oktober over het feit dat hij 
niet begreep waarom een Oost-Vlaams mandataris (LDB in deze) een volmacht had gegeven aan iemand 
van Luxemburg. Het antwoord van de heer De Backer: de reden past in dezelfde lijn als de vraag die hij 
zich gesteld had waarom een aantal Vlaamse mandatarissen hadden gekozen op een Waalse kandidaat 
voor de functie van Nationaal schatbewaarder waarvoor hij ook kandidaat was, terwijl de PE Oost-Vl nog 
altijd het grootste aantal leden heeft. Geen rancune naar de heer Cherain, die hij trouwens feliciteerde 
met de uitstekende manier waarop hij deze functie uitoefent.   

Eerst het goede nieuws. De diverse bijdragen voor 2026 blijven onveranderd.  

De dames van de boekhouding kwamen uitleg verschaffen bij de rekeningen van 2023-2024 en de 
begroting 2024-2025. 
Op 31 oktober 2024 bedroegen de inkomsten van het boekjaar 2023-24 juiste geteld 4.307832,36 €. Ook 
de kosten (waaronder werking, bezoldigingen, nationale dagen enz...) gingen in dezelfde orde. Het 
boekjaar werd afgesloten met een winst van 49.290,14 €. Er kwamen enkele vragen - vooral van 
mandataris Marc Rousseau - omtrent bepaalde bedragen die in deze boekhouding waren opgenomen, 
zo onder meer over energie (32.000€ budget, onkosten meer dan gehalveerd tot 12.000€, onder meer 
door de dalende energieprijzen voor elektriciteit en gas in 2024), promo waarvoor 120.000€ was voorzien, 
dat oploopt tot 180.000€... daar zit een grote bestelling aan polo's tussen, waarvan een grote stock is 
aangelegd, en ook al een deel uitgedeeld op Fugare, kosten voor extra trofeeën voor de nationale 
asduiven ,TV-promo voor Plattelands-TV: zeer nuttig, dat bewijzen tal van nieuwe leden via deze weg, 
aldus onze nationale voorzitter... opsturen duiven naar MIRA, er zijn meer jeugdclubs gekomen waardoor 
de subsidies opliepen daarvoor... als is het budget ook weer gedaald voor komend jaar. 
Het budget voor IT was gestegen naar 60.000 €, dat kwam door opdrachten van de secretarissen, de 
klokkencommissie... het contract met Bricon werd hernieuwd, er waren updates en verbeteringen van de 
bestaande informatica-tools, een uitbreiding van de servers met de bedoeling zelf meer data ter 
beschikking te hebben (denk maar aan de mutaties, hoklijsten, koppellijsten, gegevens voor het 



berekenen van de kampioenschappen alsook voor de controles). Over hoe meer info de KBDB zelf 
beschikt hoe minder men moet betalen aan externen om deze op te vragen. Voorzitter P.Bodengien 
benadrukte nog eens de enorme vooruitgang die werd geboekt de jongste jaren op het vlak van de 
informatica en automatisering. Dat lijkt nu een hogere kost, die in de toekomst zal dalen als we zelf over 
meer info beschikken. 

Een tegenvaller was het budget voor het overzitten van de nationale vluchten geraamd op 360.000 € dat 
vorig jaar is opgelopen tot 407.000 € door de vele uitgestelde lossingen en het overzitten van de duiven. 
Zoiets kan je moeilijk op voorhand inschatten. De (zogenaamde oorlogs)kas voor het overzitten van de 
fond en grote fond was onvoldoende, waardoor de KBDB ook nog 5.347 € moest toestoppen, omdat ze 
zelf ook een nationale fondvlucht hadden ingericht (Valence II), wat ze niet meer gaan doen. Daarom 
gaan ze vanaf 2025 aan de nationale inrichters een participatie vragen van 0,30€ per duif voor de fond 
(> 5000 duiven), en 0,60€ per duif voor de grote fond.  

Finaal worden de opbrengsten voor 2025 geschat op 2.664.326€, en de kosten op 2.645.822€. Er wordt dus 
een mogelijk positief saldo van 18.503 € voorzien. De opbrengsten dalen (minder liefhebbers, dalende 
ringenverkoop...), maar ook de uitgaven dalen in dezelfde lijn. Wat alleen maar positief is.  

Nationale dagen 2025 

Voor de Nationale Dagen van de KBDB keert men terug richting de kust. Deze gaan in 2025 door op 14 en 
15 november 2025 in het Casino te Blankenberge. Op vrijdag zou er een party zijn in het Colisée Theater 
te Blankenberge. De leden reageren enorm positief op deze terugkeer naar de kust, omdat velen er 
opnieuw een familiedag aan zee willen van maken. Bovendien is dit ook een pak goedkoper, en een 
enorme financiële meevaller, omdat men aan de kust meer focust op het toerisme, en kijkt naar de 
mogelijke opbrengsten voor de winkels, horeca, restaurants en hotels.  

Het sportieve luik voor 2025 

Vooreerst werden de beslissingen genomen door de AV van de PE/SPE's goedgekeurd.  

Het belangrijkste punt waar iedereen naar uitkeek, was de mogelijke wijziging van de Nationale 
Vluchtkalender 2025 die op de NAV van oktober was goedgekeurd, waar vooral veel kritiek op was 
gekomen over de schrapping van 4 nationale fondvluchten, en 3 weekends zonder fondvlucht in volle 
seizoen (5-19 juli en 2 aug). Vooral de meest populaire vluchten met het meeste, en 3e en 4e grootste 
aantal deelnemende duiven uit respectievelijk Limoges II, Tulle II en Brive. Wat werd er nu op het 
Nationaal Sportcomité van januari 2025 beslist/voorgesteld daaromtrent: 
-de 2 vluchten uit VALENCE van 7 en 21 juni worden opnieuw nationale vluchten (en niet interprovinciaal 
zoals in oktober voorgesteld). Aan Valence II zouden nu ook jaarlingen kunnen deelnemen 
-inlassing van de nationale LIMOGES II op zaterdag 5 juli (zelfde weekend als Barcelona) 
-omwisseling van La Souterraine (verhuisd naar 21 juni) en Bourges III (gaat naar 5 juli) 
-de afsluitende nationale AURILLAC wordt een week vervroegd naar het vrije fondweekend van 2 
augustus (ipv 9 aug) 
-het weekend van 19 juli blijft dus zonder fondvlucht of 'duivenloos' op de fond op nationaal vlak 

De provinciale entiteiten van West-Vlaanderen en Oost-Vlaanderen hadden hiertegen een amendement 
ingediend. Eerst en vooral omdat er vorig jaar al was overeen gekomen om de goedgekeurde nationale 
kalender in oktober te behouden, en in februari geen wijzigingen meer aan te brengen, omdat de lokalen 
dan al hun vluchtkalenders hebben ingediend, mogelijks al kampioenschappen zijn uitgeschreven en 
zoveel meer. Beide PE's wilden dat daarom de beslissing van de NAV van oktober 2024 werd behouden, 
vooral ook omdat in het begin van deze NAV, de notulen van de NAV van oktober 2024 eerder op de 
middag werden goedgekeurd. Er ontspon zich een nieuwe stevige discussie. Bovendien zijn de beide 
vluchten uit Valence alles behalve populair in deze twee Vlaamse provincies, en wou men liever de 
voorgestelde (inter)provinciale vluchten uit Brive/Angoulême of Jarnac behouden.  
Voorzitter van het NS de heer Denis Sapin gaf de visie van het NS op de feiten. Men moet de belangen 



van alle liefhebbers bekijken, niet alleen voor bepaalde streken. Valence ging ook een stuk over 
rentabiliteit. Door het lage aantal deelnemende duiven - laagterecord van 2025 op Valence II - was deze 
vlucht, ingericht door de KBDB, enorm verlieslatend. Niemand wou deze nog inrichten, vandaar het 
voorstel om er 2 x een interprovinciale vlucht van te maken. Intussen kwam er een organisator (niet bij 
naam genoemd) die alle vluchten van de Rhônevallei wil overnemen. Daarom dat men deze vluchten 
opnieuw 'nationaal' kan inrichten. Het gaat om 2 vluchten die inderdaad gunstiger zijn voor de oostkant 
van het land, maar daar gaat men ook akkoord met de andere nationale fondvluchten. Mandataris Wim 
Kempeneers anticipeerde daarop. Volgens hem gaat het niet om de ligging van een vlucht maar om de 
wind die steeds bepaalt waar de vroegste duiven of mogelijke winnaars zullen zitten. Door het voorstel 
van de organisator om deze vluchten over te nemen, was er ook vraag in Wallonië en Limburg om beide 
vluchten uit Valence opnieuw nationaal in te richten. Ook in de Vlaanders was daar niks op tegen volgens 
hem, zo vernam hij op Fugare. Volgens de heer Kempeneers ziet hij ook geen reden waarom niet, gezien 
er nog geen rampvluchten plaats hebben gevonden uit Valence volgens hem (niemand in de NAV die 
Wim er attent op maakte dat de Valence I wel degelijk een rampvlucht was in 2024: eerste duif op 
zaterdag 14u30, laatste prijs per 4-tal op zondag 9u43, en een pak topduiven verloren gegaan, waaronder 
tal van Barcelonatoppers... dat zullen ook veel Vlaamse en Waalse liefhebbers getuigen. De reden 
trouwens waarom de KBDB de inrichter de organisatie van Valence II heeft afgenomen, en deze vlucht 
zelf heeft ingericht, en daar amper 2.642 duiven aan deelnamen... dit even ter zijde). Valence II is nu met 
oude en jaarlingen! 
De heer Sapin ging daarop verder met het gegeven dat er vanuit de hoek van de zware fondliefhebbers 
allusie werd gemaakt dat hun jaarlingen te weinig ervaring opdoen voor later, en er daarom nu ook 
jaarlingen aan Dax mogen deelnemen, en de nationale Limoges op 5 juli terug op de kalender komt. 
Mandataris Dany Vandenberghe reageerde daarop dat de oostkant 2 x Valence kreeg, terwijl daar enkel 
Limoges tegenover stond, en het weekend van 19 juli nog vrij bleef, waarop het voorstel volgde om daar 
eventueel Jarnac in te richten. Volgens de heer Sapin was er nationaal geen aanvraag binnen gekomen 
van de inrichter(s) om op 19 juli een bijkomende nationale fondvlucht te organiseren. ergens logisch als 
daar geen vlucht op de kalender staat.  
Wim Logie stelde de NAV daarop de vraag hoelang men de extremen (zoals Valence) nog gaat behouden, 
gezien het dalende aantal liefhebbers en deelnemers, zeker aan dergelijke vluchten. Hij verduidelijkte 
dat hij ook tegen de vlucht uit 'Brest' is, die wel gunstig is voor zijn provincie (West-Vl). Wat als het daar 
eens sterke oostenwind moest zijn... ik weet niet goed of jullie al goed gekeken hebben waar Brest ligt, 
stelde de heer Logie de vraag. We moeten er als KBDB naar de toekomst toe goed over nadenken of 
dergelijke vluchten nog langer houdbaar (lees: rendabel) zijn.  

Uiteindelijk werd overgegaan tot een stemming over het al dan niet nationaal inrichten van Valence: 
uitslag 7 NEE (uit Oost- en West-VL) en 11 JA (de mandatarissen uit de andere provincies). Dat betekent 
dus dat onderstaande nationale kalender werd goedgekeurd; 



 

De inleg voor de kosten en het aantal duiven per mand blijft ongewijzigd tov 2024.  
De criteria voor de nationale kampioenschappen werden ook goedgekeurd en zullen later nog worden 
gepubliceerd.  

Door het NS werd in samenspraak met de klokkencommissie ook beslist dat 2025 het laatste jaar is dat 
er nog met mechanische klokken mag gespeeld worden als hoofdklok. Vanaf 2026 moeten de 
hoofdklokken allen elektronische klokken zijn op de nationale vluchten. Mechanische klokken mogen 
dan enkel nog gebruikt worden als controletoestel op een nationale wedstrijd, bijvoorbeeld voor 
mensen die hun duiven nog een extra gummi laten opsteken bij inkorving. Op de kortere vluchten zal 
men een uitdoofbeleid voor de mechanische klokken toepassen, kwestie van (meestal) oudere 
liefhebbers die deze nog gebruiken niet meer op extra kosten te jagen... al kwam de opmerking dat juist 
deze mensen er het meeste baat bij hebben, omdat zij minder mobiel zijn, en dus vaak minder snel om 
hun hok te betreden, en de duif te pakken om hun gummi te kunnen klokken.  

Voor de wedstrijden verder dan Parijs, moeten de transporteurs om uiterlijk 18u aanwezig zijn op de 
lossingsplaats.  



IN de lokalen waar de duiven worden ingekorfd op een master die werkt met de 'cloud' (vb PAS), moet 
de afslag ook verplicht gebeuren op een master met de cloud (en niet meer op een oude master).  

U kan alle genomen beslissingen op deze NAV van 21 februari nog eens inkijken, door te klikken op 
onderstaande links. 

  

Beslissingen van de NAV van 21 februari 2025 
Beslissingen op sportief vlak op de NAV van 21 februari 

 

De heren Jean Louis Loix en Mark De Backer moesten 2 keer optreden om de stemmen te tellen tijdens 
deze NAV. 

 


